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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 6/2021 (343) 

 
Datum a čas konání: 18. května 2021 v 9:00 hodin 

Místo konání: Microsoft Teams 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 27 senátorů) 

Omluveni: -  

Hosté: rektor Štěpánek, kvestor Janíček, kancléř Gregorek, prorektorka Režňá-
ková, prorektoři Doupovec, Grmela, Hirš, Hruška, Ing. Herrmannová  

 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisů ze zasedání AS VUT č. 5/2021 ze dne 20. 4. 2021 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z RVŠ 
6. Informace SK AS VUT 
7. Výroční zpráva o činnosti VUT v Brně za r. 2020 
8. Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně za r. 2020  
9.  Ekonomické záležitosti  

 Rozpočet VUT v Brně na rok 2021 
 Majetkoprávní záležitosti 

 – Návrhy vstupů do dvou právnických osob 
 – Nevyužití předkupního práva na akcie tvořící podíl VUT v Netscope Technologies, a. s. 

 Pravidla IFSP VUT v Brně pro r. 2021 
10. Legislativní záležitosti 

 Dodatek č. 2 k Jednacímu řádu AS FSI 
 Jednací řád Vědecké rady FA – nové znění 
 Ukončení funkčního období stávajícího AS VUT – informace předsedy Volební komise VUT pro volby 

do AS VUT o přípravě ustavujícího zasedání AS VUT pro nové funkční období  
 Další legislativní záležitosti 

11. Strategické dokumenty CESA VUT – staženy z programu jednání AS VUT 
 Vyhodnocení Plánu realizace strategického záměru CESA za r. 2020 
 Plán realizace Strategického záměru CESA pro r. 2021 
 Strategický plán CESA na období od r. 2021+ 

12. Pedagogické záležitosti 
 Podmínky pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2021/2022 v  doktorském studijním programu 

„Pokročilé materiály a nanovědy na CEITEC VUT“ 
 Další pedagogické záležitosti  

13. Různé  
 Různé  
 Ukončení funkčního období stávajícího AS VUT 

 
 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Dnešní zasedání AS VUT zahájil předseda AS Hanáček v 9:00 hodin; úvodem přivítal rektora Ště-
pánka, kvestora Janíčka, prorektorku Režňákovou, prorektory Grmelu, Doupovce, Hirše a Hrušku, 
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kancléře Gregorka, Ing. Herrmannovou, přítomné členy AS VUT a ostatní účastníky zasedání. Dále 
doc. Hanáček zrekapituloval, že vzhledem k pomalu se klidnící epidemie Covid-19 a stále pokraču-
jící restriktivní opatření, která se postupně uvolňují, bylo ještě na dnešek svoláno distanční jednání 
AS VUT. Následně doc. Hanáček podal návrh na schválení usnesení AS týkající se určení skrutátorů 
– byli navrženi doc. Steinbauer a Ing. Bradáč.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a Ing. Bradáče.   
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení výše uvedeného programu zasedání AS VUT, ve 
kterém byl na žádost rektora Štěpánka stažen původně předložený bod 11. Strategické dokumenty 
CESA a vypuštěn bod 13. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost. Výše uvedený program byl v tomto 
znění schválen.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT, ve kterém byl stažen z pro-
gramu jednání bod 11. Strategické dokumenty CESA a vypuštěn bod 13. Záležitosti komise pro 
tvůrčí činnost AS VUT.  
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 5/2021 ZE DNE 20. 4. 2021 
 
Zápis z jednání AS VUT č. 5/2021 ze dne 20. 4. 2021 byl rozeslán členům AS VUT ke korekci e-
mailem dne 3. 5. 2021 (se zapracovanými korekcemi rektora Štěpánka v části týkající se jeho před-
nesených informací), zápis zkorigovala místopředsedkyně AS VUT prof. Gescheidtová. Zápis se 
zapracovanými úpravami prof. Gescheidtové rozeslala tajemnice AS J. Cardová všem členům AS 
VUT e-mailem dne 5. 5. 2021.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela k výše uvedenému schvalovanému zápisu a v něm uvedené 
jeho formulaci sdělil, že tato jeho citace měla znít v souladu se zápisem ze zasedání Předsednictva 
RVŠ ze dne 15. 4. 2021:  

- „RNDr. Popela uvedl, že v médiích se objevují stanoviska Rady VŠ, které užší Předsednictvo 
vydává jménem celé Rady VŠ, což bylo diskutováno i na minulém zasedání. Nerozporuje 
obsah usnesení, ale doporučuje vždy uvádět, které orgány Rady VŠ stanovisko přijaly, pří-
padně uvést stanoviska slovy např.: "Užší Předsednictvo Rady VŠ jménem Rady VŠ ...". 

- „RNDr. Popela při diskusi o usnesení k Radě ČT varoval, že se tímto otevírá cesta k navrho-
vání a přijímání usnesení Rady VŠ k dalším politickým tématům.“ 

Podotkl, že ale změnu schvalovaného zápisu na místě nežádá. 

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS k zápisu 
ještě nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hla-
sování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 5/2021 ze dne 20. 4. 2021 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT dne 5. 5. 2021. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
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4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Štěpánek 

▪ Jednání s Univerzitou obrany (UNOB): Dne 11. 5. 2021 se uskutečnilo jednání s vedením UNOB 
k tématům potenciální spolupráce v oblasti pedagogiky, VaV, akademické oblasti a oblasti lid-
ských zdrojů. Jednání se konalo na Univerzitě obrany za účasti rektora, prorektorky Režňákové, 
prorektorů Doupovce a Grmely. F/S byly vyzvány k zaslání případných námětů k jednání – na 
adresu kancléře Gregorka.    

▪ Organizační řád VUT: Je třeba dokončit proces vydání Organizačního řádu VUT v souladu se 
Statutem VUT (viz připomínka / požadavek NAÚ). PrO zpracoval upravené znění, rektor pova-
žuje za důležité tento dokument urychleně schválit AS VUT vzhledem k tomu, že již poměrně 
dlouhou dobu (více než několik měsíců) probíhá diskuse pracovní skupiny složené ze zástupců 
AS VUT a PrO.  

▪ Fond rozvoje: Jednání o Rozpočtu VUT na r. 2021 se chýlí ke konci a dle názoru rektora je 
důležité začít se intenzivněji věnovat koncepci Fondu rozvoje. Diskuse k tomuto tématu bude 
obnovena; celé vedení VUT (MKR) je přesvědčeno o tom, že se jedná o správnou cestu nejen 
pro rok 2022, ale i pro další roky. Pro první rok, kterým by mohl být rok 2021, by se hradilo z FPP, 
pro další roky by mělo být hrazeno z DKRVO. 

▪ Náměty z F/S k činnostem spojeným s obecně prospěšnou pomocí během pandemie / výstup 
z jednání v rámci předávání medailí: V rámci diskuse při předávání ocenění dne 5. 5. 2021 byla 
podána řada námětů, kterými se vedení VUT bude dále zabývat. Jednalo se zejména o přípravu 
algoritmu pro případ výskytu další krizové situace, v případě další COVID či podobné kritické 
situace v tuzemsku – zabezpečit vznik informačního webu, a to se seznamem možných přístrojů 
a zařízení spolu se seznamem kontaktních osob. Financování pomoci z F/S a z centra, rychlost 
finanční podpory z centra – stanovení algoritmu postupu. Je třeba zlepšit informační systém pro 
lepší komunikaci napříč univerzitou (fakultami, ústavy, Rektorátem). Na základě námětů bude 
připravena strategie postupu pro případ další vlny COVID nebo jiné podobné krizové situace.  

▪ Testování studentů na Covid-19 ubytovaných na KaM VUT: VUT má povinnost studenty ubyto-
vat, ale v případě, že student nebude na KaM VUT dodržovat pravidla vyplývající z nařízení vlády 
ČR a pravidla stanovená Ministerstvem zdravotnictví ČR, VUT mu zajistí jiné ubytování. Fakul-
tám bude oznámeno, že student neplní povinnosti spojené zejména s testováním na Covid-19 
a v závažných případech proběhne s daným studentem jednání disciplinární komise dané fa-
kulty. Cílem je ochránit studenty VUT, kteří jsou regulérně testováni a postupují v souladu s da-
nými pravidly. 

▪ Společné setkání vedení VUT a Jihomoravského kraje: Společné setkání je naplánováno pre-
zenční formou na pondělí 7. 6. od 10:00 v zasedací místnosti rektora. Za vedení VUT se zúčastní 
rektor, prorektoři, kvestor a kancléř. Případné náměty na zlepšení spolupráce s JMK lze zasílat 
na adresu kancléře do 25. 5. 2021.  

▪ Strategické dokumenty F/S VUT a jejich projednávání: V současné době jsou dodané materiály 
(SZ F/S VUT 2021+ a PlReSZ F/S VUT 2021) revidovány členy vedení, harmonogram jednání 
na F/S bude upřesněn, předpoklad je druhá polovina května. Do AS VUT byl předložen SZ CESA 
2021+. Rektor proto požádal předsedu AS VUT doc. Hanáčka, aby byly dokumenty CESA sta-
ženy z programu dnešního zasedání AS VUT. 

▪ Re-evaluace EUA/IEP: Termín registrace na běh 2021/2022 je 23. 7. 2021, VUT se zaregistruje 
letos, pošle návrh modifikace harmonogramu tak, aby v rámci re-evaluace EUA již mohlo hrát 
významnou roli nové vedení VUT. Návrh harmonogramu VUT: 
o Do 30. 9. 2022 – odevzdání sebehodnotící zprávy VUT, tj. příprava březen-září 2022. 
o Říjen-listopad 2022 – návštěvy hodnotitelů. 
o Aktuálně byl tento harmonogram předložen EUA/IEP ke schválení (vzhledem k faktu, že ter-

míny jsou posunuty oproti standardnímu programu hodnocení).  
▪ Zřízení analytického odboru na RE: V souladu s koncepcí VUT probíhá analýza a připravují se 

další kroky ke zřízení analytického odboru na Rektorátu VUT. 
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▪ Newsletter VUT: Na VUT se připravuje nový newsletteru pro zaměstnance a studenty VUT, os-
novu připravil kancléř Gregorek. Časopis bude od podzimu uveden v život s měsíční periodicitou; 
další – viz informace kancléře Gregorka. 

▪ 161. zasedání Pléna ČKR: Dne 3. 6. se bude na VUT v Brně konat 161. zasedání Pléna ČKR. 
Přípravou prezentace VUT je pověřen OMVV. Rektor požádal F/S, aby významné nebo zajímavé 
informace, které by dle jejich názoru měly být v rámci této akce prezentovány, zasílaly na adresu 
R. Herrmannové do 25. 5. 2021. Rozsah celé prezentace se předpokládá v délce do 15 minut. 

▪ Informace k poskytnutí kódů zaměstnancům VUT k registraci do rezervačního systému Minister-
stva zdravotnictví k očkování proti onemocnění COVID-19 – viz zápis z 10. kolegia rektora ze 
dne 11. 5. 2021.  

 
➢ Prorektorka Režňáková 

▪ Podpora otevřeného publikování na VUT. Na předešlém jednání AS bylo sděleno, že bylo poza-
staveno poskytování podpory z Fondu OA ve formě úhrady publikačních poplatků z Fondu OA. 
Složení pracovní skupiny: prorektorka Režňáková (předseda), prorektor Hruška (místopřed-
seda), prorektor Grmela, děkan Aubrecht, děkan Zemčík, ředitel Vrba, prof. Burša (RVH VUT), 
doc. Steinbauer (AS), jednání proběhlo dne 7. 5. 2021. Vzhledem k dotazům prorektorka uvedla 
důvody diskuse a informace o postupu řešení:  

• Upozornění na RVH na tři časopisy vydavatelství MDPI. RVH je orgánem VUT, který se pra-
videlně zabývá hodnocením kvality činností uskutečňovaných vysokou školou, proto mu byla 
věnována adekvátní pozornost.   

• Analýza a diskuse publikačních zvyklostí v časopisech, na které bylo upozorněno, vedly 
k rozhodnutí o zastavení poskytování podpory z Fondu OA pro celé vydavatelství MDPI, pro-
tože není možné na úrovni správce fondu posuzovat kvalitu časopisů. Kvalitu článků a časo-
pisů lze posuzovat pouze v oborových komisích. Mezi články publikovanými v MDPI jsou 
současně vysoce kvalitní články, jako i články pochybné. 

• V časopisech, na které bylo upozorněno, VUT skutečně publikuje nejvíce z ČR, i když v ce-
lém vydavatelství MDPI publikují významně i další VŠ a AV ČR. Avšak, procento článků uve-
řejněných v nakladatelství MDPI na všech publikacích na WoS je na VUT nejvyšší.  

• Z provedené rešerše vyplynulo, že hlavním problémem MDPI je vydávání tzv. speciálních 
vydání, která jsou vydávaná mimo vliv edičních rad těchto časopisů. Jejich počet mezi roky 
2016-2020 se zvýšil 7,5krát. Články ve speciálních vydáních tvoří přibližně dvě třetiny všech 
článků publikovaných MDPI (zdroj: https://paolocrosetto.wordpress.com/2021/04/12/is-mdpi-
a-predatory-publisher/). Na VUT byly přibližně dvě třetiny článků podpořených z Fondu OA 
v letech 2017-2021 publikovány v speciálních vydáních.     

• Vedení univerzity neposuzuje kvalitu časopisů nebo vydavatelství, pouze upozorňuje na 
praktiky, které naznačují podezřelé chování. Posuzování kvality publikací v časopisech ná-
leží pouze oborovým komisím, komisím pro posouzení předpokladů uchazeče v rámci HaPŘ 
apod. Je to tak zakotveno v procesech probíhajících na VUT, a tak to i dle názoru prorektorky 
zůstane. Na druhou stranu by ráda informovala, že obdržela i námět na vytvoření seznamu 
článků, ve kterých se zaměstnancům nedoporučuje publikovat. Samozřejmě, že o tom bude 
informována pracovní skupina, ale dle názoru vedení VUT k takovémuto seznamu nedojde. 
Každý autor vždy byl i bude zodpovědný za to, co a kde publikuje.   

▪ Hodnocení pracovníků: Děkani fakult a ředitelé VŠ ústavů byli požádáni o zaslání souhrnné 
zprávy o hodnocení, které na jaře proběhlo podle Směrnice 1/2021 Hodnocení akademických 
pracovníků a vědeckých, výzkumných a vývojových pracovníků. Vedení univerzity má zájem 
proces hodnocení a IS SHAP vylepšovat, proto byli děkani/ředitelé o tuto zprávu požádáni. Po 
vyhodnocení těchto podkladů nabízí vedení VUT možnost projednat závěry z hodnocení s ve-
dením F/S, kde jim také poskytne náměty na vylepšení hodnocení, které byly identifikovány OAZ. 

▪ Open Science: Do 15. 5. 2021 probíhal výzkum potřeb v oblasti správy, ukládání a zveřejňování 
výzkumných dat (souhrnně označované Open Science). Tato aktivita probíhá v rámci přípravy 
Koncepce Open Science na VUT jako reakce na požadavek vytvořit prostředí pro sdílení vý-
zkumných dat podle principů FAIR (např. výzvy Horizon Europe). Proběhly již také semináře na 
toto téma, které připravila ÚK ve spolupráci s OPP. Právě z důvodu důležitosti tohoto tématu byl 

https://paolocrosetto.wordpress.com/2021/04/12/is-mdpi-a-predatory-publisher/
https://paolocrosetto.wordpress.com/2021/04/12/is-mdpi-a-predatory-publisher/
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včera doplněn požadavek na navýšení rozpočtu ÚK na tyto aktivity. To umožní ve větší míře 
zapojit do přípravy i externí odborníky na tuto problematiku.  

▪ VUT se zapojí do projektu vytvoření jednotné platformy pro zpřístupnění dokumentů pro VŠ 
a ostatní výzkumné organizace v ČR, který bude připravován NTK. Důvodem je skutečnost, že 
stávající knihovní systém (Aleph) se ocitl na konci svého životního cyklu, nebude nadále již pod-
porován ze strany dodavatele, nová knihovní platforma bude odpovídat současným technologic-
kým standardům a umožní vzájemnou spolupráci institucí.  

▪ Je možné podávat návrhy na udělení medaile a ceny rektora do konce června formou vložení 
návrhu do IS (viz Pravidla pro udělování medailí a cen rektora na VUT).  

Prorektorka odpověděla na dotaz doc. Diviše týkající se výsledku dnešního jednání komise: Pra-
covní skupina doporučuje, aby i nadále byla poskytována podpora z Fondu Open Access. Současně 
požaduje, aby došlo k redefinici podmínek poskytování podpory tak, aby byla poskytována podpora 
publikování v hybridních časopisech. K tomu účelu bude provedena podrobnější analýza publikač-
ních možností a případně omezena podpora na články v časopisech v Q1 dle AIS ve WoS. Pravidla 
poskytování podpory z Fondu OA budou projednána a odsouhlasena touto pracovní skupinou.  
 
➢ Prorektor Doupovec 

▪ Byla vydána novela Směrnice č. 72/2017 „Úprava, odevzdávání a zveřejňování závěrečných 
prací“. Zásadní změna se týká znění čl. 4 odst. 7. Podle staré formulace „Text odevzdané závě-
rečné práce podléhá porovnání s texty závěrečných prací uložených v databázi závěrečných 
prací a s texty dalších publikací“. Nová formulace: „Vedoucí práce zajistí pomocí aktuálně na 
VUT používaného antiplagiátorského systému porovnání textu odevzdané závěrečné práce 
s texty závěrečných prací uložených v databázi závěrečných prací a s texty dalších publikací“. 

▪ Dle čl. 43 Studijního a zkušebního řádu VUT (dále SZŘ VUT) doktorand musí kromě disertační 
práce předložit i teze disertační práce. Náležitosti tezí stanovuje čl. 44 SZŘ VUT. Po úspěšné 
obhajobě disertační práce jsou teze disertační práce se zapracovanými připomínkami formulo-
vanými v závěrech komise pro obhajobu disertační práce publikovány v souladu s vnitřní normou 
VUT Směrnice č. 61/2017 „Vědecké spisy VUT“ https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-pred-
pisy-a-dokumenty/-d146768/smernice-c-61-2017-p138742, která je dále doplněna Směrnicí č. 
7/2020 „Postup při vydávání publikací v nakladatelství VUTIUM“ – viz:  
https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/-d200401/smernice-postup-pri-
vydavani-publikaci-p192635. Podle Směrnice č. 61/2017 jsou teze disertačních prací publiko-
vány ve fyzické podobě. Toto je poměrně nákladnou záležitostí a je otázkou, zda má smysl 
knižně publikovat teze prací, když disertační práce jsou povinně v plném znění zveřejňovány 
elektronicky. Na základě podnětů z fakult a od ředitelky Nakladatelství VUTIUM by bylo vhodné 
zahájit diskusi nad potřebností institutu tezí disertační práce. Některé jiné univerzity (např. MU) 
již teze disertačních prací nemají. Otázka tezí bude jedním z témat porady proděkanů pro stu-
dium v červnu. 

 
➢ Prorektor Grmela 

▪ Technologická agentura České republiky (TAČR) vyhlásila ve spolupráci s Ministerstvem život-
ního prostředí dne 20. 5. 2021 třetí veřejnou soutěž na podporu aplikovaného výzkumu, experi-
mentálního vývoje a inovací v oblasti životního prostředí – Prostředí pro život, podprogram 1 – 
Operativní výzkum ve veřejném zájmu. Soutěžní lhůta začíná dnem 21. 5. 2021 v 9:00 hodin 
a končí dnem 22. 7. 2021. Na F/S zaslány podrobné informace, další na odkazu na soutěž: 
https://www.tacr.cz/program-prostredi-pro-zivot-vyhlaseni-3-verejne-souteze/ .  

▪ Vyhlášení soutěže TAČR – DELTA – viz: https://www.tacr.cz/program-delta-2-vyhlaseni-3-ve-
rejne-souteze/, začátek 13. 5. 2021, deadline 14. 7. 2021 do 16:30 hod. Odbor projektové pod-
pory připravil výtah z výzvy, který byl zaslán na F/S.  Program financování pro zadání projektu 
do Apolla bude v případě zájmu pod zkratkou “TM030“.  

▪ Zapojení VUT do Evropského inovačního a technologického institutu (EIT):  
o Spolupráce s JIC zatím do oblasti Zvyšování kvality podnikatelského vzdělávání – za 

VUT koordinují zástupci FP doc. Zich a doc. Chlebovský.  

https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/-d146768/smernice-c-61-2017-p138742
https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/-d146768/smernice-c-61-2017-p138742
https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/-d200401/smernice-postup-pri-vydavani-publikaci-p192635
https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/-d200401/smernice-postup-pri-vydavani-publikaci-p192635
https://www.tacr.cz/program-prostredi-pro-zivot-vyhlaseni-3-verejne-souteze/
https://www.tacr.cz/program-delta-2-vyhlaseni-3-verejne-souteze/
https://www.tacr.cz/program-delta-2-vyhlaseni-3-verejne-souteze/
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o Vytváření a šíření znalostí – za VUT OTT Ing. Molík. 
o Posílení partnerství mezi vysokoškolskými, obchodními a výzkumnými organizacemi – 

zástupci fakult, které aktivitu podpořili – FIT, FEKT, FSI, FAST a FP. 
▪ Vědecká rada VUT proběhne dne 4. 6. 2021 formou zatím on-line, účast zatím potvrdilo 35 členů, 

pokud to bude možné, tak se VR VUT uskuteční prezenčně. Na programu jsou tři profesury:  
o Doc. Ing. Jaromír Hubálek, Ph.D. – VR FEKT 14. 10. 2020.  
o Doc. Mgr. Pavel Rajmic, Ph.D. – VR FEKT 25. 11. 2020.  
o Doc. Dr. Ing. Jan Černocký – VR FIT 4. 12. 2020.  

 
➢ Prorektor Hirš 

▪ Evropská univerzitní iniciativa: Změna názvu projektu na “Linking society and technology to 
shape sustainable futures“. Univerzita Roma Tré potvrdila vstup do EUST konsorcia jako nový 
partner EUST. V důsledku toho dochází k menším změnám v Memorandu partnerů, které bylo 
zasláno k podpisu. Nové znění MoU projede znovu kontrolami a bude připraveno pro podpis 
rektora do 21. 5. 2021. Od koordinátora EUST byla získána informace, že EU bude poskytovat 
5 mil. EUR pro jednu Evropskou univerzitu (konsorcium) na 3 roky (bez ohledu na fakt, kolik 
univerzit se do daného projektu zapojí). S ohledem na aktivity OMVV ve WP Outreach a OZV ve 
WP Campus se VUT účastní všech pracovních skupin a je tak plnohodnotným partnerem EUST 
projektu. Nicméně v rámci jednotlivých pracovních skupin se zaměří na aktivity, které mohou být 
pro VUT přínosné, pro získání potřebné inspirace, dobré praxe apod. Není tedy nutné, aby se 
VUT zapojovalo do všech oblastí v rámci jednotlivých pracovních skupin, nicméně ve všech zá-
kladních pracovních skupinách bude VUT zastoupeno. Připraveny inzeráty na pozice manažerů 
projektu. Dne 4. 5. 2021 proběhlo setkání fakult a součástí k projektu EUST.  

▪ Informace z VH JCMM: Dne 13. 5. 2021 proběhlo 2. jednání valné hromady JCMM, z.s.p.o. Byly 
schváleny výše příspěvků, představeny plány aktivit v roce 2021. Diskuse k prohloubení spolu-
práce v rámci Study in Brno mezi univerzitami, JmK a Brnem. Stipendia pro zahraniční uchazeče 
na FIT. 

▪ Study in Brno: Podpis smlouvy o spolupráci se momentálně řeší na MENDELU. Následně půjde 
smlouva k podpisu na MU. OZV chce tuto platformu do budoucna rozvinout o research aktivity – 
lákání vědců a PhD studentů na VUT → propojení se záměry MMB, JMK a JIC. 

▪ Erasmus+: Byla podána žádost o projekt KA131 Mobility studentů a zaměstnanců. Výši schvá-
leného grantu bude mít VUT k dispozici na začátku léta, systém financování nastavila EK jinak 
než doposud. V minulosti VUT žádalo o určitou finanční částku, nyní žádá pouze o počty mobilit, 
nikoliv o finanční částku. DZS bude schvalovat přidělení grantu na základě svých stanovených 
kritérií)  

▪ MeMoV: Začátkem května MŠMT zaslalo VUT další platbu v rámci dotace OP VVV – MeMov RE 
na základě odevzdané monitorovací zprávy. Dosavadní průběh je v pořádku a také interní audit 
neobjevil pochybení. 

▪ Zájem o studium na VUT ze zahraničí:  
Skupina kolem absolventů českých vysokých škol v Beninu (Afrika) se rozhodla pomoci součas-
ným beninským absolventům středních škol studovat na českých vysokých školách. Vyžádali si 
informace k postupu pro realizaci přijmutí studentů na VUT. Bude nabízeno studium v AJ.  
Z Ruska Kazan National Research Technological University VUT obdrželo e-mail se žádostí 
o návštěvu studentů Bc. Studia (3 a 4 ročníky) a profesorů na 1 až 2 dny na VUT v polovině r. 
2022. Zájem mají o setkání se studenty a zaměstnanci (inženýrství, IT a chemie), aby získali 
informace o magisterském a doktorském studiu a také navštívili laboratoře. Vedení VUT pro-
jedná s F/S, zda mají zájem tuto spolupráci rozvíjet a zvýšit počet samoplátců studia v AJ. 

 
➢ Prorektor Hruška 

▪ Dne 5. 5. 2021 zasedala Rada pro informační systém VUT, na základě tohoto jednání vznikly 
další nové podněty k činnosti CVIS. Vedení VUT se bude dále rozhodovat, jestli na základě to-
hoto jednání lze navržené projekty na VUT vůbec zahájit.  
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➢ Kvestor Janíček  

▪ Plán genderové rovnosti. Kvestor informoval o přípravě VUT na plnění podmínky způsobilosti 
k účasti VUT v programovém rámci Horizon Europe (následovník Horizon 2020), který umožní 
VUT podávat evropské projekty VaV v novém Rámcovém programu VaV. Do konce roku 2021 
musejí být zajištěny 2 podmínky dle tzv. modelové grantové dohody (MGA), a to jednak tzv. Open 
Science, o kterém informovala prorektorka Režňáková a jednak Plán genderové rovnosti. Plán 
genderové rovnosti – je požadován čl. 14 aktuálně zveřejněné modelové grantové dohody: „Ho-
rizont Evropa zavádí novou podmínku způsobilosti pro uchazeče z řad veřejných vysokých škol 
a výzkumných organizací. Od roku 2022 budou muset mít všichni tito uchazeči plán genderové 
rovnosti, který má pomoci dosáhnout udržitelných změn na institucionální úrovni. Požadavky na 
tyto plány genderové rovnosti budou uvedeny v tzv. General Annexes, které by měly být zveřej-
něny v dubnu. Podle již zveřejněných informací mají plány stát na čtyřech pilířích: má jít o ve-
řejný, formálně přijatý dokument, na vytvoření a zejména implementaci plánu mají být alokovány 
lidské i finanční zdroje, plány musí být vytvořeny na základě dat a informací, které budou prů-
běžně sledovány a vyhodnocovány a instituce si mají též budovat kapacity prostřednictvím tré-
ninků nebo školení (např. v oblasti genderové dimenze ve výzkumu nebo fungování a eliminace 
stereotypů a předsudků v hodnocení). Mezi oblasti, které by plán měl pokrývat, patří pochopitelně 
organizační kultura a kombinace práce a rodičovství, nábor a funkční postup, vyrovnané zastou-
pení ve vedoucích a řídicích pozicích, řešení genderově podmíněného násilí včetně sexuálního 
obtěžování, a konečně zahrnutí genderové dimenze do výzkumu a inovací (tzv. genderová di-
menze výzkumu a inovací).“ Implementace je nastavena jako povinná od roku 2022. Požadavky 
na plány genderové rovnosti jsou uvedeny zde: https://genderaveda.cz/plany-genderove-rov-
nosti-geps/; Na plánu genderové rovnosti s povinností provedení předchozího tzv. genderového 
auditu již rovněž pracujeme tak, aby byl do konce roku 2021 proveden. 

▪ Na základě kolektivního vyjednávání s KOR budou od 1. 7. 2021 navýšeny stravenky na VUT na 
částku 120,- Kč.  

▪ Očkování Covid-19: V návaznosti na postupné otevření volné registrace 35+ od pondělí 24. 5. a 
30+ od 26. 5. není nadále efektivní pokračovat v koordinaci očkování přes očkovací centrum 
Surgal Clinic, které samo nabízí operativní volné očkovací kapacity v dostatečné kapacitě tak 
jako jiná očkovací centra – FN Brno na BVV či FNUSA. Bohužel se nedařilo v rámci koordinované 
iniciativy VUT v minulém týdnu již naplňovat získané kapacity dle věku, a to až z 50 %, neboť 
oprávněné osoby bezprostředně po samostatné registraci získaly termín takřka obratem. Ter-
míny jsou přidělovány prakticky operativně v řádech několika dní. V případě potřeby samozřejmě 
iniciativu kdykoliv operativně obnovíme. 

 
➢ Tisková mluvčí Mgr. Koudelová 

▪ Monitoring – viz příloha k zápisu (rozeslán členům AS VUT e-mailem dne 18. 5. 2021).  

Ing. arch. Galeová vznesla dotaz na rektora Štěpánka týkající se nového Územního plánu m. Brna, 
ve kterém jsou nově zveřejněny úpravy funkčního a prostorového využití v katastrálním území Kraví 
hora a na pozemcích VUT, kde je v těchto prostorách navržena výstavba nové městské nemocnice. 
Následovala krátká diskuse členů AS VUT, v jejímž závěru rektor Štěpánek sdělil, že VUT již k této 
změně vzneslo námitky a požádal Mgr. Koudelovou o přečtení tiskového prohlášení VUT – vyjádření 
nesouhlasu vedení VUT ke změně ÚP, které bylo zasláno novinářům. Ing. arch. Galeová doporučila 
zveřejnit tiskové prohlášení na webu VUT, předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že na jednání 
EK již tato informace zazněla a podpořil návrh Ing. Galeové. Rektor Štěpánek s tímto návrhem sou-
hlasil a sdělil, že by k této záležitosti přivítal přijetí usnesení AS VUT. Formulací usnesení byla po-
věřena Ing. arch. Galeová, o usnesení následně AS VUT hlasoval v bodě 13. Různé.   
 
➢ Informace vedoucí OMVV Ing. Herrmannové 

▪ Odbor marketingu a vnějších vztahů začal pracovat na videu pro uchazeče, které bude součástí 
náborové kampaně v akademickém roce 2021/2022.  

▪ Akademické shromáždění se uskuteční dne 16. 11. 2021. 
 

https://genderaveda.cz/plany-genderove-rovnosti-geps/
https://genderaveda.cz/plany-genderove-rovnosti-geps/
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➢ Kancléř Gregorek 

▪ Newsletter VUT / přípravné práce, koncept univerzitního newsletteru: Newsletter je postavený 
na měsíční periodicitě a bude sestaven z: 1 top PR příspěvku za daný měsíc; 2-3 nejdůležitější 
PR příspěvků sestavených tiskovým oddělením; 2-3 provozních příspěvků sestavených kanclé-
řem (případně z podnětů členů vedení VUT), vedoucími Re a případně řediteli servisních sou-
částí. Texty těchto příspěvků budou revidovány tiskovým oddělením. Newsletter je tedy koncipo-
ván jako forma předání centrálních informací vůči součástem VUT, nikoli jako dílčí novinky jed-
notlivých součástí VUT, protože pro ty slouží fakultní newslettery či informační weby. Rozesílání 
bude zajištěno všem zaměstnancům (včetně doktorandů, kteří mají pracovní úvazek). Newsletter 
bude doručován elektronicky na pracovní emaily zaměstnanců ve formátu HTML. Zahájení ro-
zesílání se předpokládá od 1. 7. 2021, v závislosti na dokončení technických řešení. Bližší infor-
mace jsou uvedeny rovněž v příloze. 

▪ Dne 25. 6. 2021 se uskuteční jednání Správní rady VUT, na němž se uskuteční volby nového 
předsedy a místopředsedy SR, kterým uběhlo funkční období.  

 
 

5. INFORMACE Z RVŠ 
 
Člen Předsednictva RVŠ (dále P RVŠ) RNDr. Popela sdělil, že ve čtvrtek 20. 5. 2021 se uskuteční 
on-line jednání Sněmu Rady VŠ. Program jednání: 1. Zahájení 2. Informace z Předsednictva RVŠ 
3. Informace ze Studentské komory RVŠ 4. Vystoupení hostů 5. Příprava Programového prohlášení 
6. Ekonomické informace 7. Legislativní informace 8. Problematika VaV 9. Různé. Bližší informace 
o jednání Sněmu RVŠ budou sděleny na příštím zasedání AS VUT.  

Dále RNDr. Popela zrekapituloval, že dnes poslal stručné informace týkající se RVŠ e-mailem všem 
členům AS, další podklady zašle po zasedání Sněmu RVŠ až budou dostupné včetně úplného zá-
znamu ze zasedání. Dále připomněl zejména usnesení RVŠ týkající se požadavku na přednostní 
očkování akademických pracovníků vysokých škol pro bezpečné zajištění nezbytné výuky na VŠ a 
analýzy předsedkyně EK AS VUT JUDr. Valové týkající se srovnání platů VŠ učitelů s průměrnou 
mzdou v ČR a s učiteli z regionálního školství.  

Ing. arch. Galeová informovala o činnosti komise pro umělecké vysoké školy RVŠ, která se na svých 
jednáních zabývala problematikou RUV a ustavení jeho rady, průběhem procesu nominací nových 
členů Rady RUV na výzvu náměstka MŠMT Dolečka. Je předpokládána následná nominace garantů 
a rad jednotlivých segmentů. Komise považuje tento proces za zásadní ve vývoji, ovlivňující budoucí 
změny v metodice RUV a FUČ. Ing. arch. Galeová poděkovala rektoru Štěpánkovi za zájem a aktivní 
sledování urgencí nominací týkajících se zastoupení univerzit s FA. Dále informovala o organizaci 
podzimního kolokvia, které by kromě oživení tradice širšího pléna zabývajícího se otázkami RUV, 
revidovaly strategii vývoje metodiky a dopadu změn v RUV a FUČ. Komise se také zabývala proble-
matikou uměleckého výzkumu, kde plánuje screening výsledků MEPů, tak aby propojení informací 
a obsah hodnocení vedly k rozpracování možné typologie uměleckého výzkumu, které nejsou v sou-
časných metodikách hodnocení výzkumné činnosti rozpoznatelné. Opět je plánováno kolokvium 
v podzimních měsících k tématu Artistic research a Research-by-design. Ing. arch. Galeová zmínila 
i aktivitu komise pro umělecké vysoké školy RVŠ v návaznosti na aktivity ekonomické komise RVŠ 
v oblasti komentování mzdové problematiky, a analýzy které mohou přispět ke komentářům RVŠ 
k připravovanému zákonu o pedagogických pracovnících, kde se zatím problematika VŠ a mezd AP 
nevyskytují. Sběr a závěr z informací bude představen na konci května.  

Bc. Hodulíková sdělila, že byla pověřena Bc. Horváthem sdělit informace ze SK RVŠ:  
Dne 18. 5. 2021 se koná schůzka předsednictva SK RVŠ na MŠMT, za VUT je přítomen delegát 
Martin Horváth. Je projednáváno Programové prohlášení SK RVŠ 2021-2023 s ministrem Ing. Ro-
bertem Plagou, Ph.D. a náměstkem PhDr. Pavlem Dolečkem, Ph.D. 
SK RVŠ začíná připravovat 10. ročník Ceny Jana Opletala, v rámci, níž bude vypsána studentská 
soutěž na sošku pro laureáty CJO (organizována uměleckou skupinou a předsednictvem). Do hod-
noticí komise 10. ročníku CJO byli nominováni PhDr. Dagmar Rýdlová, CSc., prof. Ing. Jiří Drahoš, 
DrSc., dr. h. c. mult, Ing. arch. Martin Laštovička., Mgr. Dana Němcová, Mgr. Michal Zima.  
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V týdnu od 3. 5.–7. 5. 2021 se uskutečnil Board meeting v rámci European Students' Union, kde 
zástupci ze zahraničních vztahů reprezentovali SK RVŠ (za VUT přítomna Bc. Diana Hodulíková). 
Diskutovala se následující témata:  
Plan of Work: digitalizace, rovnost, inkluze, udržitelnost, internacionalizace, Běloruští studenti; 
Microcredentials; 
Students' Rights Charter: adekvátní odměna během praxí/stáží; 
Internalisation at home: důraz na dostatek prostředků pro mobility.  
 
 

6. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová sdělila, že se včera uskutečnilo poslední zasedání SK AS 
VUT ve stávajícím složení. V rámci činnosti SK AS VUT považuje za nejpodstatnější zpracování 
Pravidel IFSP pro r. 2021, která byla doporučena EK AS VUT ke schválení a na dnešním zasedání 
lze předpokládat i jejich schválení AS VUT. Dále ocenila práci studentů – delegátů VUT ve SK RVŠ 
– Bc. Horvátha a Bc. Hodulíkové (náhradnice ve SK RVŠ), kteří od začátku letošního roku velmi 
aktivně pracují ve SK RVŠ. Na závěr Ing. Kruljacová poděkovala všem členům SK AS VUT a jme-
novitě Ing. Maxerovi (bývalému předsedovi SK AS VUT), Ing. Hranickému a Ing. Konečné (místo-
předsedkyni SK AS VUT), kteří končí ve svých funkcích ve SK AS VUT, za jejich perfektní spolupráci 
a do budoucna se těší na jejich případnou spolupráci i s novou SK AS VUT.  
 
 

7. VÝROČNÍ ZPRÁVA O ČINNOSTI VUT V BRNĚ ZA R. 2020 
 
Návrh Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2020 předložil rektor Štěpánek dne 15. 4. 2021, 
návrh byl bezprostředně rozeslán e-mailem všem členům AS VUT, spolu s komentářem tiskové 
mluvčí Mgr. Koudelové, která sdělila, že tato verze byla zpracována před grafickou úpravou. Dne 
26. 4. 2021 byla členům AS VUT rozeslána finální verze, včetně grafických úprav. Poslední verzi se 
zapracovanými připomínkami Vědecké rady VUT obdrželi členové AS VUT e-mailem dne 10. 5. 
2021. Mgr. Koudelová ve svém průvodním e-mailu uvedla seznam provedených změn. Návrh pro-
jednala EK AS VUT, která přijala níže uvedené usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje AS VUT schválit Výroční zprávu o činnosti VUT za rok 
2020 předloženou AS VUT dne 10. 5. 2021. 
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS k před-
ložené výroční zprávě o činnosti nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzne-
seny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za r. 2020 – verzi ze dne 
10. 5. 2021.  
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

8. VÝROČNÍ ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ VUT V BRNĚ ZA R. 2020  
 
Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně za r. 2020 byla předložena z pověření rektora Štěpánka 
kvestorem Janíčkem – rozeslána všem členům AS VUT e-mailem dne 28. 4. 2021. EK AS VUT 
projednala tento dokument na svém zasedání dne 11. 5. 2021 a přijala níže uvedené usnesení. 
Kvestor Janíček na tomto jednání EK sdělil, že zpráva bude ještě standardně doplněna vyjádřením 
auditora, které je bez připomínek. 
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Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 11. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje AS VUT schválit Výroční zprávu o hospodaření VUT za 
rok 2020 předloženou AS VUT dne 28. 4. 2021. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Předseda AS doc. Hanáček na dnešním zasedání sdělil, že AS VUT bude muset přijmout usnesení 
o schválení návrhu ve zkrácené předkládací lhůtě. Dále vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT 
k předloženému návrhu nějaké připomínky, vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo 
přistoupeno k hlasování o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za r. 2020.  
Hlasování: pro – 27 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za r. 2020.  
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

9. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Rozpočet VUT v Brně na rok 2021 
 
Rozpočet VUT v Brně na r. 2021 byl průběžně připravován kvestorem Janíčkem a jeho pracovním 
týmem a současně projednáván členy EK AS VUT na zasedáních komise, které se uskutečnily ve 
dnech 23. 4., 27. 4., 30. 4., 4. 5., 7. 5., 11. 5., 14. 5. 2021 a dnes před zasedáním AS. Jednání EK 
AS VUT se standardně zúčastňovali rektor Štěpánek a kvestor Janíček, dále se jednání postupně 
zúčastnili zejména prorektoři Doupovec, Grmela a Hruška, dále ředitel CVIS Ing. Marušinec a ve-
doucí některých celoškolských pracovišť, k jejichž rozpočtům měli členové EK dotazy / připomínky. 
Kompletní návrh Rozpočtu VUT v Brně na r. 2021 byl členům AS VUT předložen z pověření rektora 
Štěpánka kvestorem Janíčkem e-mailem v sobotu dne 8. 5. 2021 – bezprostředně rozeslán všem 
členům AS VUT. Tento návrh poté projednala EK AS VUT, která postupně přijímala svá usnesení 
k jednotlivým blokům rozpočtu.   

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání AS postupně zrekapituloval níže uvedená 
usnesení EK AS VUT, ke kterým současně přednesl krátký komentář.   

Usnesení ze zasedání EK AS VUT ze dne 4. 5. 2021:  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 4. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT po diskusi doporučuje všemi možnými cestami (ČKR, RVŠ aj.) urgovat 
na MŠMT co nejdřívější upřesnění výše motivačních částek IP DKRVO pro VŠ, a tedy i VUT. EK AS 
VUT dále doporučuje svým členům přispět ke kontrole vnitřních podkladů k rozdělení IP DKRVO na 
součásti do 7. 5. 2021. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Usnesení EK AS VUT č. 5 ze dne 4. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT děkuje kvestorovi za předložení dokumentu Zpráva o stavu realizace 
projektu elektronizace finanční kontroly a oběhu dokladů na VUT v Brně, který byl předložen na 
zasedání dne 23. 04. 2021. Dále jej žádá do zasedání EK 11. 5. 2021 o doplnění seznamu navazu-
jících kroků, včetně termínů jejich dosažení, které povedou ke spuštění systému elektronizace fi-
nanční kontroly a oběhu dokladů včetně personálních v plném rozsahu daném projektem.   
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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Usnesení EK AS VUT č. 6 ze dne 4. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT po diskusi souhlasí s předloženým záměrem řešení financování CESA 
v rámci rozpočtu VUT na rok 2021 navýšeném o částku 1.850 tis. Kč oproti roku 2020 a doporučuje 
se dále věnovat otázkám financování CESA v následujících letech. 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení ze zasedání EK AS VUT ze dne 7. 5. 2021:  
 
Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 7. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT se obrací na pana rektora a pana kvestora se zdvořilou žádostí pro-
zkoumat možnosti případné úhrady některých nákladů z oblasti centralizovaných prostředků týkají-
cích meziročního navýšení finančních prostředků, a to z vybraných fondů VUT s ohledem na jejich 
dosavadní vývoj.  
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 7. 5. 2021: - viz projednání počtu financovaných studií níže.  
 
Usnesení ze zasedání EK AS VUT ze dne 11. 5. 2021:  
 
Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 11. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT po diskusi doporučuje podle článku 13 Pravidel rozpočtu zařadit do 
rozpočtu VUT na rok 2021 strategické projekty uvedené v tabulce přílohy rozpočtu „6 strategické 
projekty 2021…" na listu seznam projektů, ze dne 7. 5. 2021. 
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 4 hlasy.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 11. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT konstatuje, že vzdělávací činnost na VUT považuje za strategickou pro 
univerzitu, protože dlouhodobě umožňuje provádět vědeckou, výzkumnou, uměleckou a další tvůrčí 
činnost, a to i přesto, že vůči výnosům ze vzdělávací činnosti nejsou uplatňována žádná osvobození 
od odvodů. 
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hosté: pro – 1 hlas, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Usnesení ze zasedání EK AS VUT ze dne 14. 5. 2021:  
 
Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT nemá připomínky k tabulkám rozpočtu VUT 2021: 
-  č. 4a (osnova rozpočtu), 
-  č. 5a (fondy a HV),  
-  č. 5b (rozpočet VVŠ), 
-  č. 5c (rozvojové projekty), 
- č. 7 (realizované projekty).  
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT nemá připomínky k předloženým rozpočtům VŠ ústavů: - STI (CEI-
TEC); - CESA; - ÚSI.  
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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Usnesení EK AS VUT č. 4 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT nemá připomínky k předloženým rozpočtům dalších součástí VUT: - 
ICV; - UK; - VUTIUM; - Re VUT.  
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 5 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT nemá připomínky k předloženému rozpočtu další součásti VUT - KAM. 
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 6 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT po diskusi a na základě informací o významném zájmu z AO VUT 
o kreativní software na více uměleckých a souvisejících oborech doporučuje vedení VUT zahájit 
obdobný postup, jako již byl zvolen v případě výpočtových softwarů v minulosti (např. Matlab aj.), 
tedy na základě provedení průzkumu potřeb softwarového vybavení souvisejícího se zajištěním vý-
uky několika fakult a součástí, na kterých probíhá výuka umění, designu a architektury zahájit jed-
nání o licencích, cenách, podmínkách a časech pořízení tak, aby studenti VUT z různých oborů měli 
blízké až srovnatelné podmínky v centrální softwarové podpoře. 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 7 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT na základě diskuse bere na vědomí, že následující položky navrženého 
investiční vybavení (tabulka č. 2 modelu rozpočtu VUT na listu INV vybavení a ostatní požadavky) 
je nutné financovat, viz čísla: 
- 7 věcná břemena, 
- 8 věcná břemena, 
- 21 RE spolufinancování OP3V, 
- 24 výměna přístupového systému (schváleno loni), 
- 27 splátka úvěru. 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 5 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 8 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT na základě diskuse bere na vědomí, že následující položky navrženého 
investičního vybavení (tabulka č. 2 modelu rozpočtu VUT na listu "INV vybavení a ostatní poža-
davky") byly převedeny z minulého roku, viz čísla 29 až 35. 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 9 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT na základě diskuse bere na vědomí, že následující položky navržené 
investiční vybavení (tabulka č. 2 modelu rozpočtu VUT na listu INV vybavení a ostatní požadavky) 
řeší obnovu dopravního parku včetně převodu z minulého roku, viz čísla 22 a 26. 
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 4 hlasy.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 10 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT na základě diskuse bere na vědomí, že následující položky navržené 
investiční vybavení (tabulka č. 2 modelu rozpočtu VUT na listu INV vybavení a ostatní požadavky) 
řeší otázky související s IS s vysokou prioritou, viz čísla položek 12 až 15, 17 a 18. 
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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Usnesení EK AS VUT č. 11 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT na základě diskuse akceptuje navržené investiční vybavení (tabulka č. 
2 modelu rozpočtu VUT na listu INV vybavení a ostatní požadavky) uvedené pod číslem 4 FA Mo-
dulové lešení. 
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 12 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT na základě diskuse a s ohledem na kompenzaci dopadu snižování 
odvodů nejen z tzv. strategických projektů na zejména malé fakulty akceptuje navržené investiční 
vybavení (tabulka č. 2 modelu rozpočtu VUT na listu INV vybavení a ostatní požadavky) uvedené 
pod číslem 23 FAVU Řezací a gravírovací systém na kov. EK AS VUT zároveň doporučuje v dalším 
roce tyto a další případy řešit systémově v rámci posouzení tzv. výjimek z odvodů. 
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 2 hlasy, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
Hosté: pro – 2 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 13 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT na základě diskuse a s ohledem na kompenzaci dopadu snižování 
odvodů nejen z tzv. strategických projektů na zejména malé fakulty akceptuje navržené investiční 
vybavení (tabulka č. 2 modelu rozpočtu VUT na listu INV vybavení a ostatní požadavky) uvedené 
pod čísly: 
- 1 FA, Pracovní stanice,  
- 3 FA VR pracoviště a  
- 28 FA Audiovizuální zařízení. 
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hosté: pro – 2 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 14 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT o navrženém investičním vybavení (tabulka č. 2 modelu rozpočtu VUT 
na listu INV vybavení a ostatní požadavky), které řeší otázky související s IS s průměrnou prioritou, 
viz čísla 10 a 11 hlasovala s výsledkem: 
Hlasování: pro – 9 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 5 hlasů.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 15 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT o navrženém investičním vybavení (tabulka č. 2 modelu rozpočtu VUT 
na listu INV vybavení a ostatní požadavky), které řeší otázky související s IS s průměrnou prioritou, 
viz číslo 9 hlasovala s výsledkem: 
Hlasování: pro – 8 hlasů, proti – 2 hlasy, zdržel se hlasování – 5 hlasů.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 16 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT o navrženém investičním vybavení (tabulka č. 2 modelu rozpočtu VUT 
na listu INV vybavení a ostatní požadavky) souvisejícím se síťovou infrastrukturou pod čísly 5 FA, 
6 FA, 19 FAST, 20 FAVU hlasovala s výsledkem: 
Hlasování: pro – 10 hlasů, proti – 3 hlasy, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 17 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT o navrženém investičním vybavení (tabulka č. 2 modelu rozpočtu VUT 
na listu INV vybavení a ostatní požadavky) souvisejícím s číslem 25 "propagační videa" hlasovala s 
výsledkem: 
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 2 hlasy, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
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Usnesení EK AS VUT č. 18 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT na základě diskuse k následující položce navrženého investičního vy-
bavení (tabulka č. 2 modelu rozpočtu VUT na listu INV vybavení a ostatní požadavky), která řeší 
otázky související s IS s nízkou průměrnou prioritou, viz číslo 16, hlasovala s výsledkem: 
Hlasování: pro – 4 hlasy, proti – 6 hlasů, zdržel se hlasování – 4 hlasy.  
Hosté: pro – 2 hlasy, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 19 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT nedoporučuje navržené investiční vybavení (tabulka č. 2 modelu roz-
počtu VUT na listu INV vybavení a ostatní požadavky) uvedené pod číslem 2 "užitkový automobil 
(CNG)". 
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 3 hlasy, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
Hosté: pro – 1 hlas, proti – 2 hlasy, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 20 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT po podrobném projednání problematiky CVIS s ohledem na zkušenosti 
z AO F/S minulého období nedoporučuje řešit aktuální zvýšení rozpočtu CVIS zvýšením odvodů 
F/S. S ohledem na závěry diskuse, že není možné navržené zvýšení rozpočtu CVIS na diskutované 
priority v roce 2021 ve výši 4 573 tis. Kč pokrýt z FPP 99, EK AS VUT doporučuje toto navýšení do 
rozpočtu nezařadit. 
Hlasování: pro – 10 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 21 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT žádá o vyjasnění položky reimplementace SAP, která je druhým rokem 
položkou CP ve stejné výši 3,5 mil. Kč ve srovnání realizovaných činností roku 2020 a plánovaných 
činností roku 2021. 
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hosté: pro – 5 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 22 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT po podrobném projednání problematiky CVIS s ohledem na to, že není 
možné navržené zvýšení softwarových položek CP spravovaných CVIS pokrýt z FPP 99, doporučuje 
dle seznamu z rozpočtu nyní snížit navýšení položek následně: Manažerské informační systémy o 
1 mil. Kč, Thesis o 700 tis. Kč (ve zdůvodnění je uvedena úhrada z IRP), dále EK doporučuje snížit 
plánované navýšení o 1,7 mil. Kč na celoškolský výpočetní software o nezdůvodněnou částku ve 
výši 500 tis. Kč a dále snížit položku na provoz a rozvoj DB a Apollo o 750 tis. Kč. 
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 23 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT nedoporučuje plánované navýšení prostředků na Open Access o 1 mil. 
Kč a doporučuje navýšení realizovat na součástech. 
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 24 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT nedoporučuje zahrnout plánovaný objem prostředků kariérního centra 
ve výši 1,5 MKč do CP rozpočtu VUT na rok 2021. 
Hlasování: pro – 9 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 3 hlasy.  
Hosté: pro – 5 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 25 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje uhradit plánované navýšení prostředků na výpočetní soft-
ware o 1,2 MKč a knihovní služby 0,2 mil. Kč navýšením odvodů celkem o 1,4 MKč s ohledem na 
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růst motivační složky IP DKRVO o 15 MKč. EK AS VUT se dále obrací na vedení VUT se žádostí, 
aby zůstatek meziročního navýšení CP z původní částky 10,9 MKč ve srovnatelné výši s navýšením 
odvodů (cca 1,4 mil. Kč) byl uhrazen z FPP 99. 
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 26 ze dne 14. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT bere na vědomí informace prorektora Grmely o aktualizaci podkladů 
motivační složky IP DKRVO a pana kvestora o jejich zapracování do rozpočtu VUT 2021. 
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 5 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Na základě výše uvedených usnesení zapracoval kvestor Janíček do návrhu několik změn a upra-
venou finální verzi Rozpočtu VUT v Brně předložil AS VUT ke schválení – rozeslána všem členům 
AS VUT e-mailem dne 17. 5. 2021.  
 

▪ Projednání financování studií – viz Pravidla rozpočtu VUT pro r. 2021 
 

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS sdělil, že v souvislosti se schvalováním Roz-
počtu VUT v Brně na r. 2021 musí AS VUT projednat dle článku 7 Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro 
r. 2021 (dále „Pravidla rozpočtu“) závěry financování studií v r. 2021. Kvestor Janíček mu dne 17. 5. 
2021 ve večerních hodinách zaslal e-mail, ve kterém zrekapituloval projednání závěrů financování 
studií v r. 2021, diskutovaných na jednáních EK AS VUT (viz Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 7. 5. 
2021), předložených v prezentaci provedené na jednání AS VUT dne 20. 4. 2021 dle čl. 7 Pravidel 
rozpočtu VUT v Brně pro r. 2021. Závěry byly dne 29. 3. 2021 schváleny všemi členy vedení VUT, 
projednány v kolegiu rektora dne 30. 3. 2021, opětovně v poradě vedení VUT dne 12. 4. 2021 a na 
kolegiu rektora dne 13. 4. 2021. Děkani/ředitelé F/S nevznesli proti prezentovaným závěrům připo-
mínky – dále viz e-mail kvestora Janíčka předsedovi AS VUT Hanáčkovi:  

„Závěry konstatují ve vztahu k ustanovení čl. 7 Pravidel rozpočtu VUT 2021, že u žádné z F/S, u kterých došlo 
k 31. 10. 2020 překročení limitů 2016 v přepočteném normativním počtu studií B1 a N1, nebyl nárůst nepřimě-
řený, resp. neúměrný. Tento nárůst odrážel dopad, kterým byl VUT v roce 2018 krácen Příspěvek na vzdělá-
vací a tvůrčí činnost o 7,029mKč z důvodů poklesu studií v prvních ročnících pod toleranční hranicí 10%, o 
1,65% (celkem tedy o -11,65%). Kromě toho F/S předkládaly v roce 2020 prognózy vývoje počtu studií v letech 
2020/21, 2021/22 a 2024/25 a ani tyto prognózy nevykazují anomálie, které by naznačovaly neadekvátní 
změnu dynamiky v růstu počtu studií v uvedených letech. V souladu s Pravidly rozpočtu VUT 2021, čl. 7 tak 
byly s F/S nárůsty počtu studií B1 a N1 projednány a schváleny rektorem. Pro výpočet rozdělení Příspěvku 
tak bude ve 20% části alokace provedeno rozdělení Příspěvku na F/S u všech součástí v poměru přepočte-
ného normativního počtu studií dle SIMS k 31. 10. 2020. Současně nebudou limity 2016 nadále považovány 
jako vztažné zejména z důvodu toho, že MŠMT posunulo vztažnou hranici na pokles počtu studií v prvních 
ročnících na limity 2018 (tj. SIMS k 31.10.2017), ale rovněž z důvodu toho, že pro posuzování nárůstu je 
vhodnější posuzovat meziroční nárůst a to jak celkového počtu studií v prvních ročnících, tak ve studijních 
programech obdobného zaměření realizovaných na různých F/S. Žádný z děkanů/ředitelů F/S proti těmto zá-
věrům na jednání kolegia rektora dne 13. 4. 2021 nevznesl připomínku. Doporučuje se, aby AS na základě 
provedené prezentace na svém jednání dne 20. 4. 2021 tyto závěry projednal a vzal na vědomí.“ 

Doc. Hanáček sdělil, že by měl AS VUT k této záležitosti přijmout usnesení; dále vznesl dotaz, zda 
se chtějí členové AS VUT k této problematice vyjádřit. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, 
že v souladu s článkem 7 „Pravidel rozpočtu“ proběhla diskuse na jednání EK AS VUT dne 7. 5. 
2021, bylo přijato usnesení a nyní probíhá projednání této záležitosti Akademickým senátem VUT; 
rovněž navrhl přijetí samostatného usnesení AS VUT. Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer sdělil, 
že přijetím tohoto usnesení AS VUT se dle jeho názoru jedná o vyhovění „Pravidlům rozpočtu“. 
RNDr. Popela doplnil, že na jednání EK AS VUT na tuto problematiku upozornili nejen dnes disku-
tující, ale jako první člen EK AS VUT Ing. Beneš, EK AS VUT přijala níže uvedené usnesení.  
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Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 7. 5. 2021:   
Ekonomická komise AS VUT po diskusi souhlasí s návrhem řešení počtu financovaných studií, pre-
zentovaným na zasedání AS VUT 20. 4. 2021 kvestorem doc. Janíčkem a prorektorem prof. Dou-
povcem a zapracovaným do modelu rozpočtu ve verzi ze dne 4. 5. 2021. 
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 2 hlasy, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k přijetí návrhu níže uvedeného 
usnesení nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, hlasovali členové 
AS VUT o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 7:  
Akademický senát VUT projednal v souladu s ustanovením čl. 7 Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro 
r. 2021 financování studií na VUT v Brně a souhlasí s návrhem řešení a závěry k financovaní studií 
prezentovanými na zasedání AS VUT 20. 4. 2021 kvestorem doc. Janíčkem a prorektorem prof. 
Doupovcem a zapracovaným do návrhu rozpočtu ve verzi ze dne 17. 5. 2021. 
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Dále doc. Hanáček sdělil, že dnes ráno se konalo poslední zasedání EK AS VUT, na kterém členové 
komise přijali k předložené finální verzi návrhu rozpočtu poslední čtyři usnesení – viz níže. 
 
Návrh usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 18. 5. 2021:  
Ekonomická komise AS VUT bere na vědomí provedená upřesnění v oblasti MS IP DKRVO avizo-
vaná prorektorem Grmelou na EK AS VUT dne 14. 5. a zapracovaná do tabulek rozpočtu VUT verze 
ze 17. 5. 2021.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 18.5. 2021:  
Ekonomická komise AS VUT bere na vědomí provedené změny v modelu rozpočtu (viz soubor "2 
rozpocet 2021 model rev210517.xlsx") a v přílohách rozpočtu VUT ve verzi ze 17. 5., které zapra-
covávají doporučení vyjádřená v usneseních EK. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 18. 5. 2021:  
Ekonomická komise AS VUT bere na vědomí provedené změny v textové části rozpočtu VUT 
verze ze 17. 5. (viz soubor "1 rozpocet 2021 textova cast rev210517.docx"), které byly provedeny v 
návaznosti na změny v tabulkách rozpočtu VUT a jeho příloh.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení EK AS VUT č. 4 ze dne 18. 5. 2021:  
Ekonomická komise AS VUT doporučuje AS VUT předložený Rozpočet VUT na rok 2021 ve verzi 
ze dne 17. 5. 2021 ke schválení. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Poté doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu Rozpočtu VUT 
v Brně na r. 2021 nějaké připomínky. Připomněl, že návrh nemá splněnou předkládací lhůtu, proto 
je třeba přijmout usnesení o jejím zkrácení. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly členy AS VUT 
vzneseny, bylo ihned přistoupeno k hlasování o schválení nejprve usnesení o zkrácení předkládací 
lhůty a poté o schválení návrhu rozpočtu.  
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Návrh usnesení AS č. 8: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Rozpočtu VUT v Brně na r. 2021.  
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 9: 
Akademický senát VUT schvaluje Rozpočet VUT v Brně na r. 2021 – ve verzi ze dne 17. 5. 2021. 
Hlasování: pro – 27 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Na závěr doc. Hanáček poděkoval zejména EK AS VUT za její intenzivní projednávání návrhu roz-
počtu a současně i vedení VUT za velmi vstřícnou spolupráci. Rektor Štěpánek poděkoval AS VUT 
za schválení rozpočtu a konstatoval, že jednání byla velmi náročná a namáhavá. Dále rektor zmínil 
přípravu statutu Fondu rozvoje, který bude co nejdříve předložen AS VUT, jehož cílem je podpořit 
tvůrčí činnost na VUT. Finance do Fondu rozvoje by měly být v letošním roce naplněny z Fondu 
provozních prostředků, aby nezatěžovaly rozpočet VUT. Dále se rektor vyjádřil k diskusím EK AS 
VUT, které probíhaly zejména k některým položkám CVIS. Včera obdržel od prorektora Hrušky sta-
noviska k jednotlivým usnesením EK týkajícím se CVIS, které rektor doporučuje v reálné době, tj. 
ještě před výjezdním zasedáním AS VUT, prodiskutovat. Jde o materiál, který upozorňuje na cen-
tralizované činnosti, na které nebyly v rámci rozpočtu letošního roku věnovány finanční prostředky. 
Rektor předpokládá, že financování těchto centralizovaných aktivit bude řešeno formou dodatku 
k rozpočtu schváleným AS VUT nejlépe do konce června. Dle názoru rektora se jedná o činnosti, 
které by VUT mělo realizovat. Dále prorektor Hruška zrekapituloval členům AS VUT svá stanoviska 
k jednotlivým usnesením EK AS VUT (viz materiál, který obdrželi členové EK AS VUT dne 17. 5. 
2021 večer). Poznámka: Na základě pokynu předsedy AS Hanáčka byla tato stanoviska rozeslána všem 

členům AS VUT jako příloha k zápisu z dnešního zasedání AS. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, 
že nehodlá jako předseda EK bezprostředně reagovat na vystoupení pana prorektora Hrušky, ale 
jako pokračující člen AS VUT pro nové funkční období navrhuje, aby byla stanoviska prorektora 
Hrušky podrobně projednána v rámci jednání nové ekonomické komise AS VUT a poté i na AS VUT, 
aby tak byly podchyceny závěry z diskuse na příštím zasedání AS VUT. Zdůraznil, že své reakce 
uvede až po projednání do zápisu z dalšího zasedání AS VUT. Doc. Opravil sdělil, že souhlasí s ná-
zorem RNDr. Popely projednat podrobně výše uvedená stanoviska prorektora Hrušky novou EK AS 
VUT a poté AS VUT. Rektor Štěpánek sdělil, že z průběhu projednávání návrhu rozpočtu vyplynulo, 
jak AS VUT důkladně kontroluje finanční prostředky na VUT. V návaznosti na to kvestor Janíček 
připravil 4 tabulky, které dokumentují, jakým způsobem se snižují centralizované prostředky na VUT 
od r. 2018. Kvestor Janíček rovněž poděkoval za schválení rozpočtu a za usilovnou práci, která mu 
byla věnována a dále sdělil, že v promítnutých tabulkách jsou uvedeny statistiky posledních let, ja-
kým způsobem se vyvíjí výše centralizovaných prostředků na VUT.  

Na závěr rektor Štěpánek popřál všem končícím členům AS na dnešním posledním zasedání ve 
stávajícím složení AS VUT hodně pracovních úspěchů v jejich další práci a poděkoval za vždy velice 
otevřenou a konstruktivní debatu. Všem členům AS VUT poděkoval za příjemnou atmosféru a kon-
statoval, že oceňuje zejména jejich dobrou vzájemnou spolupráci. Přes jejich rozdílné povahy, au-
tority a rozdílné osobnosti, dokázali vždy společně poměrně kvalitně spolupracovat.  

Předseda AS VUT Hanáček stejně tak poděkoval vedení VUT za vstřícnou komunikaci, která je dle 
jeho názoru na VUT mnohem lepší, než na spoustě jiných VŠ v ČR a zároveň si dovoluje ocenit 
velmi dobrou vzájemnou spolupráci.   
 
 

 Majetkoprávní záležitosti 
 

 – Návrhy vstupů do dvou právnických osob 
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Majetkoprávní návrhy týkající se vstupů do dvou právnických osob předložil z pověření rektora Ště-
pánka kancléř Gregorek – dokumenty byly rozeslány všem členům AS VUT e-mailem dne 
19. 4. 2021.  Tyto návrhy projednala EK AS VUT dne 4. 5. 2021 a přijala níže uvedená usnesení.  
 

- Vstup do EGVIAFOR2ZE|RO 
Vstup do European Green Vehicles Initiative Association for the 2Zero partnership, se sídlem Ave-
nue de Cortenbergh 66, at B-1000 Brusel, Belgie. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 4. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT, aby se podle § 9 zákona č. 
111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjádřil kladně ke vstupu VUT do European 
Green Vehicles Initiative Association for the 2Zero partnership, se sídlem Avenue de Cortenbergh 
66, at B-1000 Brusel, Belgie. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Předseda AS doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT nějaké připomínky. Vzhledem 
k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo hlasováno o schválení návrhu usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 10: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke vstupu VUT do European Green Vehicles Initiative Association for the 2Zero 
partnership, se sídlem Avenue de Cortenbergh 66, at B-1000 Brusel, Belgie, včetně výše členského 
poplatku dle návrhu.  
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 

- VSTUP DO CCAM 
Vstup do Connected, cooperative and automated mobility, se sídlem Avenue de Cortenbergh 66, at 
B-1000 Brusel, Belgie. 

Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 4. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT, aby se podle § 9 zákona č. 
111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjádřil kladně ke vstupu VUT do Connected, 
cooperative and automated mobility, se sídlem Avenue de Cortenbergh ;;66, at B-1000 Brusel, Bel-
gie. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 

Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT nějaké připomínky. Vzhledem 
k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného 
usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke vstupu VUT do Connected, cooperative and automated mobility, se sídlem Ave-
nue de Cortenbergh 66, at B-1000 Brusel, Belgie, včetně výše členského poplatku dle návrhu. 
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 

 – Nevyužití předkupního práva na akcie tvořící podíl VUT v Netscope Technologies, a. s. 
 
Členům AS VUT byly podklady týkající se této majetkoprávní záležitosti rozeslány e-mailem dne 
14. 5. 2021. Podklady obsahovaly komentář kvestora Janíčka k předloženému návrhu, spolu se zdů-
vodněním, které kvestor zaslal předsedovi EK AS VUT RNDr. Popelovi e-mailem (viz e-mail RNDr. 
Popely ze dne 30. 4. 2021 (13:39 h.) rozeslaný členům EK AS VUT, jehož součástí je vyjádření vedoucího 
PrO Mgr. Sobotky v e-mailu).  
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EK AS VUT přijala dne 4. 5. 2021 níže uvedené usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 4 ze dne 4. 5. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT na základě zdůvodnění a informací kvestora VUT bere na vědomí 
záměr vedení VUT nevyužít předkupního práva na akcie ve výši 9,5 mil. Kč tvořících podíl 5,5 % 
v akciové společnosti Netscope Technologies a nemá námitek. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k výše uvedenému návrhu 
nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 12: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání záměru vedení VUT nevyužít předkupního práva na akcie ve výši 9,5 mil. Kč 
tvořících podíl 5,5 % v akciové společnosti Netscope Technologies.  
Hlasování: pro – 27 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 13: 
Akademický senát VUT nemá námitek a vyjadřuje se kladně k záměru vedení VUT nevyužít před-
kupního práva na akcie ve výši 9,5 mil. Kč tvořících podíl 5,5 % v akciové společnosti Netscope 
Technologies.  
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

 Pravidla IFSP VUT v Brně pro r. 2021 
 
Návrh Pravidel IFSP VUT v Brně pro r. 2021, které předložila předsedkyně SK AS VUT Ing. Krulja-
cová, spolu s komentářem týkajícím se zpracování a projednání dokumentu studentskou komorou 
AS VUT, byl rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 4. 5. 2021, se žádostí o projednání ve 
zkrácené předkládací lhůtě. Návrh Pravidel IFSP byl konzultován s PrO a s EO Rektorátu, aby vše 
bylo v pořádku a v souladu s vnitřními předpisy VUT.  

Návrh projednala EK AS VUT dne 11. 5. 2021 a přijala níže uvedené doporučující usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 4 ze dne 11. 5. 2021: 
EK AS VUT doporučuje předložený návrh "Pravidel Interního fondu studentské podpory VUT v Brně 
pro r. 2021" a "Přílohu č. 1 - návrh na ocenění" Akademickému senátu VUT ke schválení. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k výše uvedenému návrhu 
nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 14: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Pravidel IFSP VUT v Brně pro r. 2021.  
Hlasování: pro – 27 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 15: 
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla IFSP VUT v Brně pro r. 2021.  
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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10. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Dodatek č. 2 k Jednacímu řádu AS FSI 
 
Návrh Dodatku č. 2 k Jednacímu řádu Akademického senátu FSI předložil předseda AS FSI doc. 
Návrat e-mailem dne 22. 4. 2021 – rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 23. 4. 2021. K ná-
vrhu se vyjádřili JUDr. Podola a vedoucí PrO Mgr. Sobotka, kteří zejména konstatovali, že předložení 
tohoto návrhu je zbytečně spuštěným procesem, a pokud je jediným důvodem přijímání tohoto do-
datku obava z toho, aby nebylo napadeno případné ustavující on-line zasedání, pak je daleko méně 
problematická stávající verze, kde je výslovně uveden „předseda“ (s tím, že zahrnuje i osobu svolá-
vající ustavující zasedání).  

Předložený návrh projednala legislativní komise AS VUT per rollam. K návrhu se vyjádřil e-mailem 
dne 9. 5. 2021 předseda PK AS VUT doc. Steinbauer (současně člen LK AS VUT), který konstatoval, 
že: „Souhlasí s projednáváním per rollam a zároveň hlasuje pro doporučení předloženého návrhu AS VUT ke 
schválení se zdůvodněním, že AS FSI zavádí navrhovaným dodatkem č. 2 do svého JŘ pouze drobnou 
úpravu, spočívající v nahrazení konkrétního svolavatele zasedání AS FSI (předsedy AS FSI) za obecnější 
subjekt, což je dle jeho názoru vhodné právě pro možnost distanční formy ustavujícího zasedání. Dále kon-
statoval, že nesouhlasí s argumentací PrO, že ve stávajícím znění lze namísto konkrétního určeného svola-
vatele "předseda" chápat libovolnou jinou osobu či orgán, kterým pro případ ustavujícího zasedání je volební 
komise, popřípadě děkan; tedy že je dle PrO dodatek zbytečným. Nedomnívá se, že by navrhovaný dodatek 
prohloubil "nedokonalost" předpisu. Pokud má AS FSI názor (podpořený odhlasováním úpravy), že by takto 
JŘ upraven být měl, a nebrání tomu právní důvody (a za ty by argumentaci o nedokonalosti v částech aktuálně 
platného znění JŘ AS FSI nedotčených navrhovaným dodatkem nepovažoval), měl by AS VUT postupovat 
konzistentně a dodatek schválit.“ 

Doc. Hanáček na dnešním zasedání AS sdělil, že byl přizván k jednání, na kterém zástupci PrO 
konstatovali konzistentně AS FSI, že považují předloženou úpravu za nadbytečnou.  

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila e-mailem dne 13. 5. 2021 členům LK AS VUT vý-
sledek hlasování komise: „Nikdo nevyjádřil nesouhlas s hlasováním per rollam. Pro přijetí usnesení, jímž 
LK doporučuje schválení předloženého dokumentu, se vyjádřili 4 členové LK, 2 se zdrželi, 4 se ve lhůtě nevy-
jádřili, tzn. zdrželi se. Celkem se tedy zdrželo 6 členů. Usneseni LK AS VUT nebylo přijato.  

Členové AS VUT obdrželi e-mailem dne 14. 5. 2021 e-mail předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilové 
obsahující veškerou korespondenci týkající se předloženého návrhu – e-maily Mgr. Musilové, vyjád-
ření PrO – JUDr. Podoly a vedoucího PrO Mgr. Sobotky, včetně výsledků hlasování LK AS VUT per 
rollam, které navazovalo na vyjádření Mgr. Sobotky.  

Mgr. Musilová na dnešním zasedání AS konstatovala, že požádala LK AS VUT o projednání návrhu 
per rollam a komise se vyjádřila výše uvedeným způsobem (viz výsledky hlasování).  Dále sdělila, 
že požádala ještě o vyjádření vedoucího PrO Mgr. Sobotku, který v této souvislosti konstatoval, že 
textace, která byla daná fakultám k dispozici, byla tvořena ve stavu nouze, a dle jeho názoru není 
dokonalá. Mgr. Sobotka nedoporučil aktuálně předložený návrh dodatku ke schválení se zdůvodně-
ním, že obsahuje terminologické nejasnosti a přináší více škody než užitku. 

RNDr. Popela požádal o podporu dodatku JŘ AS FSI. Sdělil, že se jedná o jedinou změnu, která má 
dát pocit jistoty při ustavení nového AS FSI. Návrh plně podpořil dosavadní AS FSI a byl konzultován 
s vedením fakulty, i s odborníky na legislativu v LK RVŠ. Chápe sice v posledních týdnech opako-
vaný názor PrO, že změna není třeba, ale pokud by vznikly problémy při ponechání dosavadní tex-
tace, dopadnou především na AO FSI (jejíž reprezentace chce drobnou změnu), a teprve následně 
na celé VUT, a asi někdy pak na PrO. Z dalšího pak citoval z podkladů z LK AS FSI, že změna oproti 
platnému znění je tedy pouze v tom, že místo slova "předseda" je použita jiná specifikace svolava-
tele. Z námitek JUDr. Podoly se ke změnám, které oproti stávajícímu stavu zavádí Dodatek č. 2, 
vztahuje pouze námitka první, a proto byl začátek první věty přeformulován, jak je výše uvedeno. 
Tato námitka tedy byla akceptována a vypořádána, ve schváleném a AS VUT postoupeném znění 
se již napadená formulace nevyskytuje. Ostatní připomínky jsou směřovány ke stávajícímu textu JŘ 
AS FSI, který byl AS VUT bez připomínek schválen, který je platný, a podle kterého se postupuje 
a postupovat bude v každém případě. Je tedy škoda, že tyto námitky PrO nezazněly v loňském roce, 
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jak citoval ze zápisu AS VUT. Následně požádal, aby alespoň AS VUT byl ve svých stanoviscích 
konzistentní a podpořil samosprávný postup AS FSI. 

Doc. Opravil sdělil, že lituje toho, že legislativní komise AS VUT nevydala žádné rozhodnutí. Jed-
nání LK AS VUT per rollam je spíše smutný příběh a nechtěl by se k němu již dále vyjadřovat.  

Mgr. Musilová sdělila že když návrh schválí AS fakulty, neznamená to, že je v pořádku. Dále přečetla 
z e-mailu JUDr. Podoly jeho faktické výtky, kvůli kterým by neměl být návrh dodatku schválen. Stá-
vající JŘ AS FSI byl schválený AS VUT dne 13. 10. 2021, ve svém tehdejším vyjádření PrO upřed-
nostnil umožnění distančního zasedání AS FSI.  

Doc. Steinbauer konstatoval, že v případě ustavujícího zasedání AS je podle jednacích řádů svola-
vatelem volební komise, nikoliv předseda AS. Domnívá se, že v případě dodatku k JŘ AS FSI se 
jedná o drobnou úpravu a překvapuje jej, kolik se kolem ní vytvořilo diskusí. Dle jeho názoru není 
možné návrh neschválit, když PrO to, co původně považoval za nepodstatné, nyní považuje za 
vážné chyby. Není možné legislativní předpisy upravovat podle aktuálního právního názoru. 

RNDr. Popela na závěr zrekapituloval, že dle jeho názoru se jedná o opravu jedné věty, a proto 
doporučuje AS VUT hlasovat o schválení předloženého návrhu. V diskusi dále vystoupili Mgr. Musi-
lová, která reagovala na předchozí vystoupení a doc. Roupec (host z AS FSI), který shrnul hlavní 
argumenty z AS FSI pro přijetí dodatku a poděkoval za možnost na AS VUT vystoupit. 

Po diskusi doc. Hanáček sdělil, že členové AS VUT budou muset nejprve schválit usnesení týkající 
se zkrácení předkládací lhůty. Členové AS VUT dále hlasovali o schválení dvou níže uvedených 
usnesení.   
 
Návrh usnesení AS č. 16: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 2 k Jednacímu řádu Akademického senátu Fakulty strojního 
inženýrství VUT.  
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 

Návrh usnesení AS č. 17: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 2 k Jednacímu řádu Akademického senátu Fakulty 
strojního inženýrství VUT.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 6 hlasů. 
 
Na závěr RNDr. Popela poděkoval členům AS VUT za schválení Dodatku č. 2 JŘ AS FSI a upřesnil/ 
doplnil své výše uvedené vystoupení – tj., že upozornil, že při hlasování o JŘ AS FSI na LK byli 4 
členové pro schválení, nikdo proti, 2 se zdrželi hlasování a 4 nehlasovali. Předsedkyně LK Mgr. 
Musilová nato konstatovala, že nehlasující se tedy zdrželi a konečný výsledek tedy byl 4 pro a 6 se 
zdrželo hlasování. 
 

 Jednací řád Vědecké rady FA – nové znění 
 
Návrh nového znění Jednacího řádu Vědecké rady Fakulty architektury předložil předseda AS FA 
Ing. arch. Nový e-mailem dne 10. 5. 2021 – členové AS VUT jej obdrželi bezprostředně e-mailem. 
Ing. arch. Nový ve svém komentáři v e-mailu uvedl, že návrh byl projednán s PrO (JUDr. Podola), 
s Legislativní pracovní skupinou AS FA a AS FA jej schválil v dne 7. 5. 2021. Důvodem aktualizace 
stávajícího Jednacího řádu VR FA VUT je především ukotvení distančního jednání, které umožní 
Vědecké radě FA VUT jednat on-line. Celková forma jednacího řádu byla uzpůsobena požadavkům 
PrO a je uvedena do souladu s připravovaným Jednacím řádem VR VUT. Fakulta architektury by 
ráda podle nového znění jednacího řádu konala zasedání VR FA již 25. června 2021, proto požádala 
o možnost projednání tohoto návrhu ve zkrácené předkládací lhůtě.  

K předloženému návrhu se vyjádřil vedoucí PrO Mgr. Sobotka (e-mailem ze dne 11. 5. 2021), který 
za PrO potvrdil, že návrh byl připravován za konzultací a spolupráce s PrO a je tedy ze strany PrO 
bez připomínek. Rektor Štěpánek se ztotožnil s vyjádřením PrO.  
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Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila, že LK AS VUT projednávala tento návrh per rollam 
– vzhledem k havárii IS na Fakultě podnikatelské neobdržela vyjádření všech členů LK, dle vyjádření 
do pátku byla zaslána souhlasná vyjádření členů LK, která naznačila, že LK AS VUT doporučuje 
předložený návrh AS VUT ke schválení.  

Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k výše uvedenému návrhu 
nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 18: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Jednacího řádu Vědecké rady Fakulty architektury VUT.  
Hlasování: pro – 27 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 19: 
Akademický senát VUT schvaluje Jednací řád Vědecké rady Fakulty architektury VUT.   
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

 Další legislativní záležitosti 
 
Organizační řád VUT – viz vyjádření rektora Štěpánka v bodě 4. Informace vedení VUT – strana 3 
zápisu.  
 
 

11. STRATEGICKÉ DOKUMENTY CESA VUT – staženy z programu jednání AS VUT 
 

 Vyhodnocení Plánu realizace strategického záměru CESA za r. 2020 
 Plán realizace Strategického záměru CESA pro r. 2021 
 Strategický plán CESA na období od r. 2021+ 

 
Strategické dokumenty CESA zaslala ředitelka CESA RNDr. Lepková rektoru Štěpánkovi se žádostí 
o předložení AS VUT – byly rozeslány všem členům AS VUT e-mailem dne 27. 4. 2021 (rektor 
Štěpánek potvrdil předložení). Na jednání vedení VUT minulý týden (10. 5. 2021) byly tyto doku-
menty staženy z programu jednání, budou předloženy až po jejich projednání s rektorem / vedením 
VUT). Zdůvodnění rektora Štěpánka je uvedeno v bodě 4. Informace vedení VUT (viz strana 3 - 
Strategické dokumenty F/S VUT a jejich projednávání). 
 
 

12. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Podmínky pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2021/2022 v  doktorském studij-
ním programu „Pokročilé materiály a nanovědy na CEITEC VUT“ 

 
Návrh Podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2021/2022 v  DSP „Pokročilé materiály 
a nanovědy na CEITEC VUT“ předložil z pověření rektora Štěpánka prorektor Doupovec dne 
28. 4. 2021 – rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT. Prorektor Doupovec ve svém prů-
vodním komentáři sdělil, že oficiální schválení předmětného studijního programu z NAÚ bylo 
doručeno až dne 28. 4. 2021. Vzhledem ke značnému prodlení, které vzniklo na NAÚ, a vzhle-
dem k tomu, že se jedná o klíčový studijní program CEITEC, do kterého již chce CEITEC přijímat 
studenty, požádal o projednání návrhu ve zkrácené předkládací lhůtě. Návrh pravidel odsouhlasil 
JUDr. Podola z PrO.  

Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer na dnešním zasedání sdělil, že se jedná o standardní 
dokument, kde se každým rokem aktualizují data, proto se PK k  tomuto návrhu nevyjadřovala.  
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Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k  předloženému návrhu 
nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hla-
sování o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 20: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2021/2022 v DSP „Pokročilé 
materiály a nanovědy na CEITEC VUT“.  
Hlasování: pro – 26 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 21: 
Akademický senát VUT schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2021/2022 
v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy na CEITEC VUT“. 
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

13. RŮZNÉ  
 

 Různé  
 
V návaznosti na bod 4. Informace vedení VUT podala Ing. arch. Galeová návrh na schválení níže 
uvedeného usnesení AS VUT týkající se problematiky nově zveřejněných úprav Územního plánu 
m. Brna, o jehož schválení AS VUT dále hlasoval.  

 
Návrh usnesení AS č. 22: 
AS VUT doporučuje uveřejnit na webových stránkách VUT tiskové prohlášení k problematice nově 
zveřejněných úprav v Územním plánu města Brna – funkčního a prostorového využití v katastrálním 
území Kraví hora a pozemcích VUT (V-2, V/a3/n). Pokládá za důležité tímto předejít možným dez-
informacím do doby, než vedení VUT obdrží vypořádání námitek a připomínek ze strany Statutárního 
města Brna. AS VUT žádá přidat znění tiskového prohlášení do podkladu "monitoring tiskové mluvčí" 
a zápisu jednání AS VUT ze dne 18. 5. 2021.  
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

 Ukončení funkčního období stávajícího AS VUT – Informace předsedy Volební  
komise VUT pro volby do AS VUT o přípravě ustavujícího zasedání AS VUT 

  
Předseda Volební komise Ing. Bradáč sdělil členům AS VUT, že ve spolupráci se členy Volební 
komise VUT pro volby do AS VUT připravuje ustavující zasedání AS VUT, které se bude konat 
v úterý 15. 6. 2021 od 9:00 hodin. Dále požádal členy AS VUT o vyjádření, zda upřednostňují usku-
tečnění ustavujícího zasedání prezenční anebo distanční formou.  

Předseda AS VUT Hanáček požádal o vyjádření předsedkyni LK AS VUT Mgr. Musilovou, která 
sdělila, že dle jejího názoru současný vývoj pandemie koronaviru Covid-19 ukazuje, že bude možné 
konat i prezenční zasedání AS VUT. Současně konstatovala, že v případě distančního zasedání je 
možné hlasovat i tajně.  

Členové AS VUT po krátké diskusi hlasovali o níže uvedeném průzkumném usnesení AS VUT.  
 

Návrh usnesení AS č. 23: (Průzkum) 

Preferuji ustavující zasedání AS VUT pro nové funkční období: 

- Prezenční formou – 12 hlasů 
- Distanční formou – 3 hlasy 
- Je mi to jedno – 11 hlasů 

Dále předseda AS VUT Hanáček zrekapituloval možnosti, kde se může prezenční ustavující zase-
dání AS VUT konat – buďto v zasedací místnosti rektora, ve Štukovém sále anebo v Aule Rektorátu. 
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Z ověřených skutečností vyplývá, že přichází v úvahu pouze standardní zasedací místnost rektora, 
která má dobré zázemí, nejvyšší technické vybavení, malou místnost (šatnu), kde mohou členové 
AS upravovat hlasovací lístky, vejde se do ní cca 50 osob, což v současné době zřejmě nebude 
možné, takže bude nutné obsazení této místnosti korigovat.  

Dále předseda AS Hanáček požádal Mgr. Musilovou o vyjádření, zda by na programu ustavujícího 
zasedání mohlo být i ustavení pracovních komisí AS VUT, včetně volby předsedů komisí. Předseda 
Volební komise VUT Ing. Bradáč promítl Jednací řád AS VUT, kde je v článku 2 odst. 3 uvedeno, že 
pozvánka na ustavující zasedání obsahuje „zejména …“. Mgr. Musilová rovněž konstatovala, že dle 
jejího názoru na ustavujícím zasedání AS VUT je možné provést ustavení komisí včetně volby před-
sedů pracovních komisí AS VUT. Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová vznesla dotaz na umož-
nění dálkového přístupu k jednání zájemcům, kteří by chtěli shlédnout ustavující zasedání AS VUT 
alespoň na dálku. 

Po diskusi AS VUT hlasoval o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 24:  
Akademický senát VUT bere na vědomí informaci předsedy Volební komise VUT pro volby do AS 
VUT o termínu ustavujícího zasedání AS VUT: 15. 6. 2021.  
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

 Možnost uskutečnění výjezdního zasedání AS VUT s termínem 29. 6. – 1. 7. 2021  
(Vyhlášení volby kandidáta na jmenování rektorem VUT na zasedání AS VUT 1. 7. 2021). 

Dále doc. Hanáček otevřel diskusi k možnosti konání výjezdního zasedání AS VUT. Mgr. Musilová 
konstatovala, že doporučuje konat pouze standardní zasedání a výjezdní zasedání uskutečnit třeba 
až na podzim. Doc. Steinbauer sdělil, že dle jeho názoru je epidemiologická situace natolik dobrá, 
že by se mohlo výjezdní zasedání AS VUT uskutečnit prezenční formou, případně hosté by se zú-
častnili on-line. K nutnosti testování Ing. Beneš sdělil, že s testováním na fakultách není problém. 
Členové AS VUT by si měli před konáním výjezdního zasedání AS VUT zřejmě nechat udělat anti-
genní test. Kancléř Gregorek sdělil, že dle zpráv, které mu právě sdělil po telefonu rektor Štěpánek, 
se uvolňují epidemiologická opatření ve velkém (aktuální informace z úrovně MŠMT). 

V závěru diskuse doc. Steinbauer navrhl udělat také průzkumné usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 25: (Průzkum) 
Preferují výjezdní zasedání AS VUT:  

- Prezenční formou – 13 hlasů 
- Distanční formou – 5 hlasů 
- Je mi to jedno – 6 hlasů 

 
V závěru dnešního posledního zasedání AS VUT ve stávajícím personálním obsazení doc. Hanáček 
poděkoval všem členům AS VUT za jejich odvedenou práci a sdělil, že je mu ctí, že mohl vykonávat 
funkci předsedy současnému AS VUT, který je dle jeho názoru velmi konstruktivní a ve srovnání 
s ostatními senáty na jiných VŠ velmi kvalitní. Poděkoval také za spolupráci vedení VUT, kterou 
považuje také za velmi nadstandardní. Na závěr poděkoval za spolupráci zejména členům AS VUT, 
kteří končí ve své funkci a novým členům AS, kteří měli poměrně dlouhé čekací období na ustavení 
do funkce, že byli i v této složité době velmi aktivní a účastnili se všech zasedání AS VUT.  

Místopředsedkyně AS VUT prof. Gescheidtová sdělila, že jí bylo ctí, že mohla být členkou AS VUT, 
byly to pro ni velmi přínosné roky a všem popřála, aby ve spolupráci nového Akademického senátu 
VUT Vysoké učení technické dále vzkvétalo.  

Doc. Steinbauer poděkoval předsedovi AS VUT za vedení AS VUT, zejména v době, kdy se senát 
musel vyrovnat s velmi složitými distančními jednáními a prošel v tomto složitém období závažné 
pandemie koronaviru Covid-19 v ČR i v celém světě v dlouhém období nouzového stavu v ČR, za 
velmi náročné legislativní situace a pod složitým vedením MŠMT ČR.  
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Následně poděkovali předsedové pracovních komisí AS VUT – Mgr. Musilová (LK AS VUT), RNDr. 
Popela (EK AS VUT), Ing. Bradáč (KTČ AS VUT) a doc. Steinbauer (PK AS VUT) všem svým členům 
pracovních komisí za podporu a vzájemnou perfektní spolupráci. Mgr. Musilová poděkovala za vzá-
jemnou podporu a spolupráci PrO. PaedDr. Slezáček poděkoval všem za spolupráci za celé období, 
kdy byl členem AS jako zástupce VŠ ústavů a popřál nově jmenovaným stálým hostům z VŠ ústavů, 
kteří se budou zúčastňovat zasedání AS VUT, hodně úspěchů. Zároveň konstatoval, že doufá, že si 
AS VUT ponechá i nadále dobrý pohled na činnost VŠ ústavu CESA.  
 
Na závěr předseda AS Hanáček poděkoval všem účastníkům zasedání AS VUT za dnešní účast 
a ukončil jednání.  

 
 

   
 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 6/2021 DNE 18. 5. 2021 
 

 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a Ing. Bradáče.   
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT, ve kterém byl stažen z pro-
gramu jednání bod 11. Strategické dokumenty CESA a vypuštěn bod 13. Záležitosti komise pro 
tvůrčí činnost AS VUT.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 5/2021 ze dne 20. 4. 2021 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT dne 5. 5. 2021. 
 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za r. 2020 – verzi ze dne 
10. 5. 2021.  
 
UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za r. 2020.  
 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za r. 2020.  
  
UAS 7 
Akademický senát VUT projednal v souladu s ustanovením čl. 7 Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro 
r. 2021 financování studií na VUT v Brně a souhlasí s návrhem řešení a závěry k financovaní studií 
prezentovanými na zasedání AS VUT 20. 4. 2021 kvestorem doc. Janíčkem a prorektorem prof. 
Doupovcem a zapracovaným do návrhu rozpočtu ve verzi ze dne 17. 5. 2021. 
 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Rozpočtu VUT v Brně na r. 2021.  
 
UAS 9 
Akademický senát VUT schvaluje Rozpočet VUT v Brně na r. 2021 – ve verzi ze dne 17. 5. 2021. 
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UAS 10 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke vstupu VUT do European Green Vehicles Initiative Association for the 2Zero 
partnership, se sídlem Avenue de Cortenbergh 66, at B-1000 Brusel, Belgie, včetně výše členského 
poplatku dle návrhu.  
 
UAS 11 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke vstupu VUT do Connected, cooperative and automated mobility, se sídlem Ave-
nue de Cortenbergh 66, at B-1000 Brusel, Belgie, včetně výše členského poplatku dle návrhu. 
 
UAS 12 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání záměru vedení VUT nevyužít předkupního práva na akcie ve výši 9,5 mil. Kč 
tvořících podíl 5,5 % v akciové společnosti Netscope Technologies.  
 
UAS 13 
Akademický senát VUT nemá námitek a vyjadřuje se kladně k záměru vedení VUT nevyužít před-
kupního práva na akcie ve výši 9,5 mil. Kč tvořících podíl 5,5 % v akciové společnosti Netscope 
Technologies.  
 
UAS 14 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Pravidel IFSP VUT v Brně pro r. 2021.  
 
UAS 15 
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla IFSP VUT v Brně pro r. 2021.  
 
UAS 16 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 2 k Jednacímu řádu Akademického senátu Fakulty strojního 
inženýrství VUT.  
 

UAS 17 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 2 k Jednacímu řádu Akademického senátu Fakulty 
strojního inženýrství VUT.  
 
UAS 18 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Jednacího řádu Vědecké rady Fakulty architektury VUT.  
 
UAS 19 
Akademický senát VUT schvaluje Jednací řád Vědecké rady Fakulty architektury VUT.   
 
UAS 20 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2021/2022 v DSP „Pokročilé 
materiály a nanovědy na CEITEC VUT“.  
 
UAS 21 
Akademický senát VUT schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2021/2022 
v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy na CEITEC VUT“. 
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UAS 22 
AS VUT doporučuje uveřejnit na webových stránkách VUT tiskové prohlášení k problematice nově 
zveřejněných úprav v Územním plánu města Brna – funkčního a prostorového využití v katastrálním 
území Kraví hora a pozemcích VUT (V-2, V/a3/n). Pokládá za důležité tímto předejít možným dez-
informacím do doby, než vedení VUT obdrží vypořádání námitek a připomínek ze strany Statutárního 
města Brna. AS VUT žádá přidat znění tiskového prohlášení do podkladu "monitoring tiskové mluvčí" 
a zápisu z jednání AS VUT ze dne 18. 5. 2021.  
 
UAS 23 (Průzkum) 

Preferuji ustavující zasedání AS VUT pro nové funkční období: 

- Prezenční formou – 12 hlasů 
- Distanční formou – 3 hlasy 
- Je mi to jedno – 11 hlasů 

 
UAS 24 
Akademický senát VUT bere na vědomí informaci předsedy Volební komise VUT pro volby do AS 
VUT o termínu ustavujícího zasedání AS VUT: 15. 6. 2021.  
 
UAS 25 (Průzkum) 
Preferují výjezdní zasedání AS VUT:  

- Prezenční formou – 13 hlasů 
- Distanční formou – 5 hlasů 
- Je mi to jedno – 6 hlasů 

 
 

 
TERMÍN PŘÍŠTÍHO ZASEDÁNÍ 

Ustavující zasedání AS VUT pro nové funkční období se bude konat 15. 6. 2021 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 

 
 
 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 

 
 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 


